
ΣΥΝΤΑΚΤΙΚΟ ΦΑΙΝΟΜΕΝΟ 

Απρόσωπα ρήματα-Απρόσωπες εκφράσεις 

Απρόσωπα λέμε τα ρήματα που δεν έχουν υποκείμενο πρόσωπο ή 

πράγμα, αλλά ολόκληρη πρόταση και συνηθίζονται στο γ’ ενικό 

πρόσωπο. 

Ως υποκείμενο παίρνουν μια πρόταση, (απαντάει στην ερώτηση 

τι;) που αρχίζει με τις λέξεις να, ότι, πως (δηλ. τελική ή ειδική 

πρόταση) 

              απρόσωπο ρήμα (Α.Ρ.)                        υποκείμενο(Υ) 

Φαίνεται                          ότι  θα αργήσει στο ραντεβού. 

Τα κυριότερα απρόσωπα ρήματα είναι:  

α) απαγορεύεται, επιτρέπεται, εννοείται, μπορεί, υποτίθεται, 

πρόκειται, συμφέρει, πρέπει, μέλλει, ενδέχεται, λέγεται, φτάνει, 

χρειάζεται, φαίνεται, γίνεται, τυχαίνει, ακούγεται, κ.ά.     

β) τα ρήματα που φανερώνουν φυσικά φαινόμενα: βρέχει, χιονίζει 

αστράφτει, βροντά, φυσά, χειμωνιάζει, καλοκαιριάζει, βραδιάζει, 

χαράζει, φέγγει, ξημερώνει, νυχτώνει, κ.ά. 

 

Οι απρόσωπες εκφράσεις σχηματίζονται συνήθως  με το γ’ ενικό 

πρόσωπο του ρήματος είμαι και ένα επίθετο ή ουσιαστικό. Και η 

απρόσωπη έκφραση έχει για υποκείμενο μια ολόκληρη πρόταση. 

απρόσωπη  έκφραση (Α.Ε)                   υποκείμενο(Υ) 

Είναι κακό                         να αδικούμε τους άλλους. 

 

Σχηματίζονται συνήθως: 

✓ με το ρήμα είναι + ένα επίθετο ουδετέρου γένους 

          π.χ. Είναι καλό να επιστρέψουμε τώρα.  



✓ με το ρήμα είναι ή υπάρχει + ένα ουσιαστικό 

          π.χ.   Είναι κρίμα να χαθεί κι άλλος χρόνος.  

        Υπάρχει φόβος ότι θα ρίξει χαλάζι.  

✓ με τα ρήματα έχει, κάνει, δείχνει + ένα ουσιαστικό που 

αναφέρεται στον καιρό  

          π.χ. Έχει κρύο σήμερα. 

 

   ΠΡΟΣΟΧΗ: Ένα ρήμα μπορεί να χρησιμοποιηθεί είτε ως 

προσωπικό είτε ως απρόσωπο. 

          απρόσωπο                                     προσωπικό  

Φαίνεται πως θα χιονίσει.              Το σπίτι φαίνεται μεγάλο 


